
معاون وزیر صمت خواستار شد

ثبت اطلاعات توزیع خرده فروشی برای 
تایرهای قبلی تسهیل شود

به دنبال الزام ثبت مشخصات خودرو در خرید تایر، معاون دفتر صنایع غیرفلزی وزارت صنعت، معدن 
و تجارت خواستار تسهیل ثبت اطلاعات توزیع خرده فروشی تایر در سامانه جامع تجارت برای تایرهای 
توزیع شــده پیش از الزام به این امر )۲۳ بهمن ماه( از مرکز فناوری داده و اطلاعات و امنیت فضای 
مجازی شد.به گزارش ایسنا، نیمه دوم بهمن ماه، سامانه جامع تجارت در اطلاعیه ای اعلام کرده که 
با هماهنگی صورت گرفته با فراجا جهت استعلام اطلاعات خودرو، از تاریخ ۲۳ بهمن ماه سال جاری 
در زمان ثبت اسناد فروش به مصرف کننده تایر سواری، علاوه بر کدملی و شماره تلفن همراه تحت 
مالکیت خریدار تایر، شماره برگ سبز خودرو و پنج رقم انتهای شماره شاسی به صورت الزامی دریافت 
می شــود.بدین ترتیب مقرر شد ثبت اسناد قبلی با شماره شاسی و موتور از تاریخ مذکور بایستی در 
سامانه جامع تجارت ثبت شود و پس از این تاریخ امکان ثبت با مقادیر قبلی نخواهد بود.این الزام به 
ثبت اطلاعات برای خرید خرده  تایر سواری، ۲۸ بهمن ماه توسط معاون دفتر صنایع غیرفلزی وزارت 
به مدیران سازمان صمت استان ها، ابلاغ شد.حال با توجه اجرای این الزام، این مقام مسئول )معاون 
دفتر صنایع غیرفلزی وزارت صمت( در نامه ای از مرکز فناوری داده و اطلاعات و امنیت فضای مجازی، 
خواستار تسهیل در ثبت اطلاعات توزیع خرده فروشی تایر در سامانه جامع تجارت برای لاستیک های 
توزیع شده پیش از تاریح ۲۳ بهمن ماه شد.در نامه ای که ذیل آن سید محمدحامد حسام زاده- معاون 
دفتر صنایع غیرفلزی وزارت صنعت، معدن و تجارت از کوروش جدی ثانی- رئیس مرکز فناوری داده 
و اطلاعات و امنیت فضای مجازی- خواستار این موضوع شده است،تاکید شده است:"پیرو رونوشت 
نامه شماره ۲۰۹۶۹۴۹ تاریخ  ۲۳ بهمن ۱۴۰۲ و با توجه به اینکه برخی از فعالان حوزه تایر به علت 
عدم اطلاع از قاعده  جدید اطلاعات مربوط به شــماره برگ سبز خودرو خریداران را دریافت نکرده و 
امکان ثبت سندهای پیش از تاریخ ۲۳ بهمن ۱۴۰۳  را در حال حاضر ندارند، لذا درخواست می شود 
که مقرر فرمایید در راستای تسریع و تسهیل در ورود اطلاعات، امکان ثبت سند خرده فروشی فروش 
به مصرف کننده نهایی برای تایرهای سواری توزیع شده پیش از تاریخ مذکور ) ۲۳ بهمن ۱۴۰۲ ( 

بدون درج شماره برگ سبز و از طریق فایل اکسل در سامانه مذکور فراهم شود.

مدیرعامل اتحادیه تعاونی ماهیان سردابی گفت: مردم ایران ماهی خور نیستند و 
فرهنگ آبزی مصرفی در ایران بسیار ضعیف است. اگر چه تقاضای مصرف ماهی 
در ســال های اخیر به دلیل بالا رفتن قیمت گوشــت و مرغ کمی بهتر شده، اما 
همچنان مصرف پایین اســت.آرش نبی زاده در گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه 
قیمت ماهی قزل آلا سر مزرعه کیلویی ۱۶۵ هزار تومان است،   گفت: این ماهی 
با احتســاب هزینه های جانبی از جمله هزینه حمل، سود فروشنده و... به دست 
مصرف کننده می رســد.وی افزود: قیمت تمام شــده ماهی قزل آلا ابتدای سال 
کیلویــی ۱۴۵ هزار تومان بود ولی به دلیل کاهش تقاضا در نیمه اول ســال به 
کیلویی ۱۲۰ هزار تومان رســید. یعنی تولیدکننــدگان ۲۰ هزار تومان کمتر از 
قیمت تولید، محصولاتشان را به فروش می رساندند.تقاضای خرید ماهی نیمه اول 
سال کمتر است مدیرعامل اتحادیه تعاونی ماهیان سردابی اضافه کرد: معمولا در 
نیمه اول سال تقاضای خرید ماهی کمتر از نیمه دوم سال است و به همین دلیل 
از وزارت جهادکشاورزی درخواست کردیم  با خرید حمایتی از تولیدکنندگان از 
آنها حمایت کند، ولی چنیــن اتفاقی نیفتاد و تولیدکنندگان دچار ضرر و زیان 
بسیاری شــدند.وی تصریح کرد: مردم ایران ماهی خور نیستند و فرهنگ آبزی 
مصرفی در ایران بسیار ضعیف است. بازار ماهی تقریبا به جز روزهای پایانی سال 
رونق ندارد. اگر چه تقاضای مصرف ماهی در ســال های اخیر به دلیل بالا رفتن 
قیمت گوشــت و مرغ کمی بهتر شده، اما همچنان مصرف پایین است.نبی زاده 
عنوان کرد: معیار سنجش قیمت ماهی بازار شب عید نیست بلکه باید قیمت آن 

را یک ماه قبل از عید و ۱۰ روز بعد از آن بررسی کرد. در حقیقت می توان گفت 
قیمت ماهی پرورشی تقریبا در طول سال ثابت و کم نوسان است.تولید ۱۱۰ تا 
۱۲۰ هزار تن ماهی قزل آلا در کشــوروی با اشاره به اینکه امسال ۱۱۰ تا ۱۲۰ 
هزار تن ماهی قزل آلا در کشور تولید کردیم، گفت: ظرفیت تولید تا ۲۲۰ هزار 
تن را نیز داریم اما چون تقاضا کم است و تولید نیز به صرفه نیست تولیدکنندگان 
تمایلی به افزایش تولید ندارند و حتی در نیمه اول سال تولید را کاهش می دهند.

یک درصد حمایت هایی که از مرغ می شود از ماهی نمی شودمدیرعامل اتحادیه 
تعاونی ماهیان ســردابی در ادامه گفت: یک درصــد از حمایت هایی که از مرغ 
می شود از ماهی نمی شود. اگر هدف افزایش سرانه مصرف آبزیان در کشور است 
بایــد از تولیدکننده ماهی حمایت شــود. در حال حاضر نهاده به درســتی و به 
موقع تامین نمی شــود. معاونت دام در بخش دام و طیور نقش اساسی دارد این 
درحالیست که سازمان شیلات به عنوان متولی بخش در بحث تامین نهاده هیچ 
نقشی ندارد. همچنین در بحث تخصیص ارز برای خوراک، تخم چشم زده، پودر 
ماهی و اســتار و یا حتی تسهیلات نیز در اولویت آخر هستیم.قیمت ماهی تابع 
قیمت مرغ است به گفته وی قیمت ماهی تابع قیمت مرغ است و این در حالیست 
که این دو کالای پروتئینی در رقابت برابری نیســتند. از یکی حمایت می شود، 
ولی دیگری مورد حمایت نیست. نبی زاده در پایان گفت: متاسفانه باید گفت در 
کپور ماهیان اگر صادرات نداشته باشیم نمی توانیم آن را در ایران بفروشیم زیرا به 

دلیل فرهنگ غلط آبزی مصرفی در داخل کشور مشتری ندارد.

معاون وزیر صمت اعلام کرد

برخورد جدی با عرضه کالاهای تقلبی
معاون صنایع عمومی وزارت صنعت، معدن و تجارت از برخورد با برخی واحدها به دلیل تولید کالای تقلبی خبر داد و گفت: برخی از محصولات 
در داخل بالاتر از نرخ جهانی به فروش می رسد؛ برای مثال برخی واحدها که از ارز دولتی استفاده می کنند، کالا را به نرخ ارز ازاد و دو برابر قیمت 
واقعی می فروشند.به گزارش ایسنا، محمدمهدی برادران در دهمین مراسم تقدیر از واحدهای برتر حامی حقوق مصرف کنندگان استان تهران، 
اظهار کرد: الزاماتی برای واحدهای تولیدی بر اســاس قانون و معیارهایی برای انتخاب واحدهای برتر وجود دارد. بر این اساس اولین حقی که 
برای مشتری در نظر گرفته شده این است که عنوان و مشخصات کالا شفاف بیان شود. تاکنون این موضوع را در قالب شناسه پیش بردیم. البته 
برخی کالاها هنوز شناسه ندارند و مشخص نیست کالا استاندارد هست یا خیر.وی با بیان اینکه برخی واحدهای صنفی هنوز از ارائه صورتحساب 
خودداری می کنند، تصریح کرد: بازار کالاهای قاچاق و تقلبی نشان می دهد در مورد صورتحساب چالش داریم و در خیلی کالاها شفافیت به ۲۰ 
تا ۳۰ درصد رسیده و عمده بازار در اختیار کالاهای غیرشفاف و تقلبی است، بنابراین اگر به وضعیت کالاهای تقلبی نپردازیم، دائما سهم بازار 
بیشتر می شود. مثلا در یک مورد واحدی که لنت تقلبی خودرو تولید می کرد، در یک جلسه دانش بنیان تقلبی، لنت تقلبی هواپیما هم فروخته 
است.برادران ادامه داد: در یک سال گذشته برخی واحدها که کالای تقلبی عرضه می کردند شناسایی شدند، برای مثال واحدی علاوه بر قطعات 

یدکی تقلبی، صنایع غذایی تقلبی هم تولید می کرد. همچنین سال قبل با ۴۰ گروه تولیدی که 
یک برند شوینده را تقلب می کردند در یک سال گذشته برخورد شده است. در مجموع مردم 
باید صورتحساب الکترونیک را از فروشنده درخواست کنند و تا زمانی که در این رابطه مقاومت 
وجود داشته باشد، مشکل کالاهای تقلبی وجود خواهد شد.معاون صنایع عمومی وزارت صمت 
در ادامه با تاکید بر اینکه کســانی که به دنبال شفافیت نیستند یا به دنبال تقلب یا قاچاق یا 
انحصار هستند، تصریح کرد: باید جلوی کسانی که دنبال تجارت انحصاری هستند، گرفته شود. 
برخی از محصولات در داخل بالاتر از نرخ جهانی به فروش می رسد. برای مثال برخی واحدها 
که از ارز دولتی اســتفاده می کنند، کالا را به نرخ ارز ازاد و دو برابر قیمت واقعی می فروشند.

برادران با بیان اینکه از ســتاد قاچاق می خواهیم در بحث تقلبــی جدی تر ورود کند، گفت: 
بحث بعدی که واحدهای تولیدی باید رعایت کنند، ارائه ضمانت نامه اســت. اخیرا زمان ارائه 
ضمانت نامه در حوزه لوازم خانگی از ۱۸ به ۲۴ ماه افزایش یافته و برخی واحدها هم به صورت 
داوطلبانه ضمانت نامه  ۳۶ ماهه عرضه می کنند.این مقام مسئول با بیان اینکه حق مشتری است 
که بداند مصرف کنندگان قبلی چقدر از کالای مصرفی رضایت داشتند، اظهار کرد: مباحثی هم 
مثل مسئولیت های اجتماعی مربوط به مشتریان عام است. ایران در حال حاضر در چهار جنبه 

محیط زیست، جمعیت، قاچاق و فرهنگ و زبان فارسی دچار مشکل است.
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رئیس صندوق نوآوری اعلام کرد

معافیت مالیاتی برای 
شرکت های خصوصی در 
صورت سرمایه گذاری در 

طرح های دانش بنیان

رئیس صندوق نوآوری و شــکوفایی اعلام کرد: امروز در کمیســیون دولت 
موضــوع مالیات مطرح و مصوب شــد در صورتی که شــرکت های بزرگ با 
مشارکت صندوق نوآوری و شکوفایی در طرح های دانش بنیان سرمایه گذاری 
کنند، مشمول معافیت مالیاتی می شوند.به گزارش ایسنا، دکتر محمدصادق 
خیاطیان در رویــداد تبادل فناوری در صنعت دریایی با اشــاره به اجرایی 
نشــدن برخی از قوانین، اظهار کرد: با تصویب قانون حمایت از شرکت های 
دانش بنیان، اجرایی شدن آن با تاخیر مواجه شد که ما برای اجرایی شدن آن 
اقدام به اعطای اولین تاییدیه دانش بنیان برای یکی از این شرکت ها کردیم و 
این اقدام زمینه ای را برای تدوین آیین نامه و اساسنامه این قانون فراهم کرد؛ 
از ایــن رو می توان با راهکارها و ترفندهایی قوانین را اجرا کرد.وی ادامه داد: 
توســعه فناوری در همه کشور از جمله ایران از صنایع دفاعی شروع می شود 
و آمریکا مهد این رویکرد است که ابتدا حوزه دفاعی را تقویت کرد و سرریز 
فناوری های این حوزه به ســایر حوزه های صنعتی تسری یافت. خیاطیان با 
بیان اینکه در کشــور بر اســاس اولویت ها و نیازها اقدام به توسعه فناوری 
شد، ادامه داد: رویکرد جدید صنعت دفاعی موجب شد تا فناوری های تولید 
شــده وارد سایر حوزه ها شود و این رویکرد اتفاق مهمی است که توانست با 
شرکت های دانش بنیان ارتباط برقرار کند.رئیس صندوق نوآوری و شکوفایی 
ایجاد ارتباط دانش بنیان ها با صنایع دفاعی را مرهون شــعار دهه ۸۰ مبنی 
بر هســته دانا، شبکه توانا عنوان کرد و یادآور شد: تا قبل از آن میان این دو 
نهاد هیچ ارتباطی نبود و این رویکرد موجب شد اکوسیستم توسعه یافته ای 
شــکل بگیرد و طی آن همکاری های جدی میان صنایع دفاعی با دانشگاه ها 
و شرکت ها ایجاد شود.وی با اشاره به برگزاری رویداد امروز در حوزه صنعت 
دریایی، گفت: انتظار می رود که این همکاری ها توسعه یابد و امید داریم در 
سایه شعار هسته دانا شبکه توانا نهادسازی های خوبی شکل بگیرد.خیاطیان 
اضافه کرد: ولی یکی از دغدغه های شــرکت های دانش بنیان برای همکاری 
با بخش های دفاعی بوروکراســی این بخش است و امیدواریم تا تحولاتی در 
سامانه »سمتا« )ساماندهی، مدیریت و توانمندسازی شبکه همراهان وزارت 
دفاع( ایجاد شود، چرا که فناوران از عدم چابکی این سامانه گله مند هستند.

وی افزود: از سوی دیگر بسیاری از فناوری هایی که در مجموعه های دفاعی 
تولید می شوند، قابلیت اســتفاده از این فناوری ها در حوزه های غیر نظامی 
وجــود دارد و ما آمادگی داریم تا با ســازوکارهایی از طریق شــتابدهنده ها 
این فناوری ها را مورد حمایت قرار دهیم تا وارد ســایر صنایع شــوند.وی با 
تاکید بر ضرورت تقویت صندوق پژوهش و فناوری وزارت دفاع، اظهار کرد: 
ســرمایه این صندوق  محدود است و در صورتی که سرمایه آن افزایش یابد، 
ما می توانیم تعاملات بیشتری با این صندوق ایجاد کنیم.خیاطیان، رویکرد 
دولت ســیزدهم را بر تقویت شرکت های دانش بنیان دانست و گفت: قانون 
جهش تولید دانش بنیان در دولت قبل به دلیل بار مالی که داشــته است، به 
تصویب نرسید، ولی در دولت سیزدهم با نامه رییسی، رئیس جمهور کشور به 
معاون اول، بار مالی آن را پذیرفت و زمینه تصویب آن را فراهم کرد.وی خاطر 
نشان کرد: امروز در کمیسیون دولت موضوع مالیات مطرح و مصوب شد، در 
صورتی که شــرکت های بزرگ با مشــارکت صندوق نوآوری و شکوفایی در 
طرح های دانش بنیان سرمایه گذاری کنند، مشمول معافیت مالیاتی می شوند.

خیاطیان گفت: این رویکرد رویکرد خوبی اســت، چرا که موجب می شود تا 
سرمایه های بخش خصوصی به سمت حوزه های دانش بنیان هدایت شوند.

در ۱۱ ماهه سال جاری محقق شد

رشد ۱۳ درصدی بارگیری 
کالاهای غیرنفتی در بندر 

تجاری شادگان
رییس  ایسنا/خوزستان 
دریانوردی  و  بندر  اداره 
افزایــش  از  شــادگان 
۱۳ درصــدی بارگیری 
غیرنفتــی  کالاهــای 
بــه کشــورهای حوزه 
میزان  بــه  خلیج فارس 
۱۴ هــزار و ۱۵۶ تن از 
شــادگان  تجاری  بندر 

طی ۱۱ ماهه ســال جاری خبر داد.مصطفی ســکرانی امروز ۱۴ اسفندماه 
اظهار کرد: محمولات بارگیری شده در این مدت شامل مصالح ساختمانی و  
علوفه بوده که به مقصد کشورهای حوزه خلیج فارس ارسال شده است.وی با 
اشاره به ظرفیت مطلوب بندر شادگان برای انجام فرایند صادرات افزود: طی 
سال های اخیر انواع محمولات صادراتی شامل سنگ، سرامیک و کاه، از این 
بندر به کشورهای حاشیه خلیج فارس صادر شده است.سکرانی ضمن دعوت 
از تجار، بازرگانان و فعالان اقتصادی برای فعالیت در بندر تجاری شــادگان 
گفت: ۱۰ هزار مترمربع بارانداز، یک هزار و ۲۰۰ مترمربع انبار مسقف، ۱۰۰ 
متر اسکله، آبراه با آبخور به عمق ۵.۵ متر و ظرفیت تخلیه و بارگیری ۱۰۰ 
هزار تن در ســال از ویژگی های فیزیکی و فنی این بندر به عنوان مهم ترین 
بندر کوچک محلی اســتان خوزستان به شمار می آید.به گزارش ایسنا، بندر 
شادگان به عنوان یکی از بنادر محلی استان خوزستان دارای ۲ پست اسکله 
اســت که با ایجاد زمینه مساعد برای فعالیت بازرگانان در رونق کسب و کار 
و تجارت در شهرســتان شادگان از اهمیت اقتصادی ویژه ای برخوردار است.

گزیده خبر

مدیرعامل اتحادیه ماهیان سردابی عنوان کرد

جای خالی آبزیان در سبد غذایی مردم

رئیسی در جمع دانشجویان دانشگاه علوم انتظامی:

نیروی انتظامی در مقابل تبهکاران و مجرمان باید با اقتدار ظاهر شود

آخرین وضعیت مصرف آب 
در تهران

طلای امیدوار در اوج ماند

سخنگوی صنعت آب با بیان اینکه حل مسئله آب تهران یک اقدام بسیار سخت و پیچیده است، 
گفت: در روزهای ســرد و بارانی نباید مصرف آب این مقدار زیاد باشد و نیاز است که شهروندان 
در این زمینه به مســئولان کمک کنند.به گزارش ایسنا، عیسی بزرگ زاده - سخنگوی صنعت 
آب کشور - در گفت وگویی تلویزیونی درباره وضعیت مصرف آب در تهران اظهار کرد: صحبت از 
تهران یعنی شــهری که منابع آب استان البرز، بخشی از استان قزوین، ورامین، بومهن و رودهن 
را تأمین می کند؛ یعنی از یک شهر ۱۸ میلیونی حرف می زنیم.بزرگ زاده با بیان اینکه در واقع ما 

همه جا نیاز به رجوع به مردم داریم ولی سهم مسئولان نیز در جای خود باقی و مهم است.......

پرداخت ۲۷ همت تسهیلات کمک ودیعه 
مسکن توسط شبکه بانکی

افزایش ۱۰۰ هزار بشکه ای ظرفیت پالایشی 
پالایشگاه آبادان

تحقق ۱۷۰۰ میلیارد تومان قرارداد در ۴۱ رویداد فناورانه 
صندوق نوآوری
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گزیده خبر

امیر حیدری در جمع خبرنگاران:

ارتش جمهوری اسلامی ایران 
ولایتمدار است

فرمانده نیروی زمینی ارتش با بیان اینکه ارتش جمهوری اســامی ایران ولایتمدار 
است، گفت: روحیه ولایتمداری ارتش موجب شده که طی سال های اخیر، »نزاجا« 
به ســمت الگو شدن برای جامعه پیش برود.به گزارش خبرنگار مهر، امیر کیومرث 
حیــدری فرمانده نیروی زمینی ارتش در حاشــیه آیین اختتامیه نهمین دوره رزم 
مقدماتی مشــترک جامعه پذیری دانش پژوهان آموزشگاه های درجه داری ارتش که 
امروز )دوشنبه( در مرکز آموزش درجه داری جوادالائمه )ع( نزاجا برگزار شد، اظهار 
داشــت: ارتش جمهوری اسامی ایران ولایتمدار است و کارکنان ما در این مرکز با 
یکدیگر هم افزایی دارند.امیر حیدری افزود: روحیه ولایتمداری ارتش موجب شــده 
که طی سال های اخیر، این نیرو به سمت الگو شدن برای جامعه پیش برود و امروز 
دانش آموختگان مرکز آموزش درجه داری جوادالائمه )ع( نیروی زمینی ارتش نشان 
دادنــد که بالاترین آمادگی را برای ارتش به ارمغان می آورند.فرمانده نیروی زمینی 
ارتش اضافه کرد: این دوره رزم مقدماتی مشــترک اســت که هر چهار نیرو در یک 
مرکز با یک وحدت رویه آموزش دیده اند و این افراد بعد از گذراندن دور مقدماتی، 

آموزش های تخصصی را فرا می گیرند.

خسارت سنگین بخش کشاورزی 
در ۱۰ شهرستان استان سیستان و 

بلوچستان

رییس سازمان جهاد کشاورزی استان سیستان و بلوچستان از برآورد خسارت 
ســنگین بخش کشــاورزی در۱۰ شهرستان این اســتان در پی بارندگی های 
روزهــای اخیر خبــر داد.به گزارش خبرگــزاری مهر به نقــل از وزارت جهاد 
کشاورزی، سیدمحمدرضا سیدحسینی، رئیس جهاد کشاورزی استان سیستان 
و بلوچستان با اشاره به خسارت سنگین بارندگی های اخیر به بخش کشاورزی 
جنوب سیستان و بلوچستان، گفت: خسارت به ۱۸۹۹۳ هکتار از اراضی زراعی 
آبی و ۱۹۳۳ هکتار اراضی باغی بوده است.وی ادامه داد: همچنین به ۲۲۱ واحد 
گلخانه ،۳۰۰ واحد دامداری روستایی و عشایری، ۴۵ رأس دام سبک و سنگین، 
۱۵ کلنی زنبور عســل، ۲۷۱ حلقه چاه کشــاورزی، ۵۰ دستگاه ماشین آلات 
و ادوات کشــاورزی، ۱۱۵ رشــته قنات، ۱۰۴ کیلومتر جاده بین مزارع و جاده 
عشایری، ۶۳ کیلومتر انتقال آب با لوله و کانال، ۸۴ بندسار و سازه آبخیزداری 
و ۵۹ باب استخر ذخیره آب در این بارندگی سیل آسا خسارت وارد شده است.

سیدحسینی با تاکید بر خسارت سنگین وارده به بخش کشاورزی ۱۰ شهرستان 
سیستان و بلوچستان، افزود: میزان خسارت واحدهای تولیدی، زیرساخت های 
بخش کشــاورزی، باغات و مزارع زیر کشت محصولات خارج از فصل ناشی از 
بارندگی های سیل آسا چند روز گذشته در جنوب استان سنگین در حال ارزیابی 
کامل است.به گفته رئیس سازمان جهاد کشاورزی سیستان و بلوچستان، عمده 
خســارات وارد شده به بخش کشاورزی در شهرســتان های زرآباد، دشتیاری، 
چابهار، قصرقند، نیکشهر، کنارک، راسک، فنوج، سرباز، سیب و سوران مهرستان 
بوده است. وی با بیان اینکه بارش های سیل آسا هفته گذشته در جنوب استان 
سیســتان و بلوچستان خسارات ســنگینی به زیرساخت های بخش کشاورزی 
منطقه بلوچســتان وارد کرده اســت، تصریح کرد: مطابق پیش بینی اداره کل 
هواشناسی اســتان موج جدید بارش از امروز )دوشنبه( بار دیگر آغاز می شود.

سیدحسینی خواستار تأمین اعتبار جهت تهیه فوری نهاده دامی برای دامداران، 
بازسازی منابع آب و خاکی و پرداخت خسارت به زارعین و باغداران آسیب دیده 
شد.رئیس سازمان جهاد کشاورزی سیستان و بلوچستان تاکید کرد: با توجه به 
شرایط موجود منطقه، ضرورت دارد در راستای کاهش تلفات دام در روستاها از 

سوی دولت تأمین اعتبار فوری برای تهیه نهاده دامی انجام شود.

اعلام نتیجه نهایی انتخابات مجلس خبرگان رهبری در تهران

رئیسی در جمع دانشجویان دانشگاه علوم انتظامی:

نیروی انتظامی در مقابل تبهکاران و مجرمان باید با اقتدار ظاهر شود

نتیجه نهایی ششمین دوره انتخابات مجلس خبرگان رهبری در حوزه انتخابیه تهران اعام شد.به گزارش ایسنا، 
محسن اسامی با حضور در جمع خبرنگاران حاضر در ستاد انتخابات کشور، نتایج انتخابات مجلس خبرگان 

رهبری در حوزه انتخابیه تهران را به ترتیب زیر اعام کرد:
علیرضا اعرافی با ۸۸۸۶۱۸ رأی
محسن قمی با ۸۸۸۱۲۷ رأی

حسینعلی سعدی با ۷۹۶۳۶۵ رأی
محمدعلی موحدی کرمانی با ۷۸۸۱۴۷ رأی

محمود رجبی با ۷۵۳۰۳۶ رأی
علی مؤمن پور با ۷۵۲۰۱۴ رأی

غامعلی صفائی با ۷۵۰۷۶۱ رأی
سیدمحمدعلی موسوی با ۷۱۸۶۸۰ رأی
محمود محمدی  عراقی با ۷۰۸۷۸۵ رأی

غامعلی نعیم آبادی با ۷۰۷۶۱۳ رأی
قربانعلی دری نجف آبادی با ۷۰۶۷۸۵ رأی

غامرضا مصباحی مقدم با ۶۹۷۶۷۲ رأی
عبدالجواد ابراهیمی فر با ۶۸۷۵۷۲ رأی

احمد دانش زاده مؤمن با ۶۶۷۵۴۳ رأی
سعید صلح میرزائی با ۶۳۱۶۱۴ رأی

محمدرضا ناصری با ۶۱۸۶۶۶ رأی

افزایش سرعت ساخت 
مسکن بدون نیاز به چینی ها

مســوولان دلیل ورود چینی ها به صنعت مسکن را افزایش سرعت ساخت 
عنوان کرده اند این در حالی است که به عقیده کارشناسان واگذاری زمین به 
مردم اصلی ترین راهکار برای سرعت بخشی به ساخت مسکن تلقی می شود.به 
گزارش خبرنگار مهر چند وقتی است ورود چینی ها به ساخت و ساز مسکن 
در کشور خبر ساز شده است و گاه و بی گاه از زبان مسئولان نیز این موضوع 
شنیده می شود. رئیس جمهور از ابتدا شروع به کار دولت سیزدهم وعده داد 
که دولت طی ۴ سال ۴ میلیون مسکن می سازد که البته این وعده نیز طبق 
قانون جهش تولید مسکن به مردم داده شد.از آن زمان تاکنون بیش از نیمی 
از عمر دولت تمام شده است و هنوز به صورت شفاف و روشن مشخص نیست 
چه تعداد از این مسکن های وعده داده شده، ساخته شده است. هرچند دولت 
روش های متنوعی را در پیش گرفته است تا مردم با سرعت بیشتری صاحب 
مسکن شوند؛ اما شواهد نشــان می دهد همچنان سرعت واگذاری زمین و 
ساخت مسکن کند است و موانع دیگری همچون تأمین مالی طرح نیز باعث 
تشــدید این وضعیت شده است.شاید به این دلیل است که این روزها آمدن 
شرکت ها، سرمایه و تکنولوژی چینی ها به کشور برای ساخت مسکن بیشتر 

شنیده می شود. البته هم دولت و هم شهرداری تهران به دنبال این موضوع 
هســتند و بارها مسئولان دولت و شــهرداری به این موضوع اشاره کرده اند.

به تکنولوژی چینی ها نیاز است یا خیر؟ به گفته مهرداد بذرپاش وزیر راه و 
شهرســازی، هدف از توافق با چینی ها برای ساخت مسکن در کشور بیشتر 
آوردن ســرمایه در بخش ساختمان و جذب سرمایه گذار در این حوزه است. 
وزیر راه و شهرسازی این را هم عنوان کرد که ما در حوزه ساختمان و مسکن 
در تکنولوژی رشــدهای خوبی داشتیم و نیازمندی و وابستگی مان حداقلی 
است. بیشتر از آنکه به تکنولوژی نیاز داشته باشیم به منابع مالی نیاز داریم 
تا بتوانیم پروژه ها را ســرعت بیشــتری بدهیم.همزمان با مذاکرات دولت با 
چینی ها برای ورود به صنعت ساخت و ساز کشور، شهرداری تهران نیز در پی 
دو سفر علیرضا زاکانی شهردار تهران به چین، تفاهم نامه هایی را برای ساخت 
واحدهای مسکونی در تهران با شرکت های چینی امضا کرده است و به گفته 
زاکانی در این تفاهم نامه ساخت ۲۰۰ هزار واحد مسکونی به صورت صنعتی 
ســازی و با انتقال تکنولوژی آمده اســت. زاکانی درباره تکنولوژی ساخت 
چینی ها گفت که با این تکنولوژی هم سرعت ساخت و هم عمر ساختمان ها 
افزایش پیدا می کند.همچنین حمیدرضا صارمی معاون شهرسازی و معماری 
شهرداری تهران درباره ساخت مسکن توسط چینی ها اظهار داشت: بر اساس 
این طرح زمین های ذخیره در بافت فرســوده تهران، برای محله ســازی به 
روش کلید به کلید به چینی ها واگذار می شود. آن هم در چارچوب یوز انس 
به این معنا که با تأمین مالی ساخت، انتقال تکنولوژی نیز به تهران صورت 
خواهد گرفت. همچنین لطف الله فروزنده معاون اقتصادی شــهردار تهران با 
اشاره به ضعف تکنولوژی ساخت در کشور گفت: ما تکنولوژی صنعتی سازی 
مســکن را نداریم، صنعتی ســازی یعنی اینکه برای ما مسکن هایی یکساله 

می سازند و عمر مفید آن از ۴۰ سال به ۸۰ سال می رسد، بنابراین باید انتقال 
تکنولوژی انجام شود.انتقادات به ورود تکنولوژی چینی ها در ساخت مسکن 
طرح این موضوع انتقادات فراوانی را هم از ســوی شرکت های ساخت و ساز 
و هم کارشناسان حوزه مسکن در پی داشت به طوری که ایرج رهبر رئیس 
هیئت مدیره انجمن انبوه ســازان کشور با گایه از این اقدام عنوان کرد که 
حقیقتاً از نظر فنی، نیروی انسانی و مصالح ساختمانی و حتی تکنولوژی ما 
چیزی از چینی ها کم نداریم. حتی همان دو ســه سال پیش سوال کردیم 
که مگر چینی ها چه تکنولوژی می خواهند بیاورند؟ گفتند سیستم لارج پنل 
می خواهند بیاورند درحالی که ما این سیستم را مدت هاست کنار گذاشته ایم 
و از سیســتم تونلی استفاده می کنیم. یعنی در بحث تکنولوژی هم حتی ما 
جلوتر بودیم.همچنین فرید نایینی، رئیس انجمن تولیدکنندگان و فناوران 
صنعتی ساختمان، درباره انتقال تکنولوژی چینی و افزایش سرعت ساخت 
مسکن گفت: این داستان سریع سازی چینی ها هم از آن کلیشه های تبلیغاتی 
اســت که متأسفانه در اســناد ملی و لازم الاجرای ما نیز مورد تحسین قرار 
گرفته است. البته نه اینکه چینی ها فناوری ساخت سریع نداشته باشند. بلکه، 
متخصصان طراحی ســاختمان یا معماران به خوبی می دانند که اهداف پایه 
تولید یا سه گانه هزینه، زمان و کیفیت، شأن مستقل ندارند. بلکه، در تعامل 
هســتند و یکی از مراحل مهم در طراحــی، تنظیم مثلث بهینه برای پروژه 
است.نایینی توضیح داد که هرگاه کیفیت اولویت یابد بر سرعت و هزینه تأثیر 
می گذارد. یا اگر ســرعت اولویت یابد بر کیفیت اثر مستقیم و بر هزینه طی 
یک منحنی اثر می گذارد. بنابراین تمجید از سرعت به صورت مستقل بحث 
عامیانه و غیرتخصصی است. بازگشت بلندمرتبه سازی به بافت های فرسوده؟ 
فــارغ از این انتقادات و تناقضاتی که در صحبت های دولتی ها و مســئولان 

شــهرداری به چشم می خورد، به گفته معاون معماری و شهرسازی شهردار 
تهران، چینی ها برای ســاخت مسکن در تهران قرار است بر روی بافت های 
فرسوده سرمایه گذاری کنند. این مسئله نشان می دهد که شهرداری تهران 
بار دیگر به دنبال بلندمرتبه ســازی و افزایش تراکم در بافت های فرســوده 
اســت که به اعتقاد بسیاری از کارشناسان مشکل ریزدانگی و معابر آن ها را 
پابرجا نگه می دارد.طبیعتاً با تکنولوژی که قرار اســت چینی ها وارد کنند و 
مسؤولان شــهرداری نیز بر روی آن تاکید دارند، قرار نیست ساختمان های 
ویایی و با طبقات کم ساخته شود که اگر این موضوع باشد، نیازی به ورود 
تکنولوژی پیچیده ای هم نیســت که بخواهیم با چینی ها بر ســر آن توافق 
کنیم. برای بازآفرینی بافت ها فرســوده حتماً باید به کیفیت زندگی و اندازه 
بناها توجه شود تا مشکات فعلی که در این مناطق وجود دارد تکرار نشود. 
در حال حاضر نیاز اساسی شهرهای کشور و به ویژه تهران در حوزه ساخت 
مسکن، زمین و بسته بودن کمربند شــهری است که اجازه نمی دهد شهر 
گســترش پیدا کند. به اعتقاد بسیاری از کارشناســان، راه حل اساسی در 
ســاخت مسکن در کشور، تأمین زمین و گسترش شهرهاست تا مردم خود 
مسکنشان را بســازند و جمعیت در سطح شهر پخش شود.اما از ابتدا طرح 
نهضت ملی مسکن نیز افرادی به بهانه افزایش هزینه زیرساخت مانع از انجام 
این کار شــدند. در حالی که در حال حاضر بخش زیادی از قیمت مسکن را 
قیمت بالای زمین تشکیل می دهد که با حذف آن مردم خود توانایی ساخت 
خواهند داشــت. در مواردی که توانایی ســاخت وجود ندارد می توان با در 
اختیار قرار دادن تســهیات به مردم کمک کرد تا به صورت تدریجی بنای 

مورد نیاز خود را بسازند. 

رئیس جمهور تقویت بنیه دفاعی کشور را مهم دانست و گفت: سه 
عنصر قــدرت دفاعی، ثبات اقتصادی و توانایی فرهنگی در تقویت 
بنیه دفاعی کشور اهمیت دارد.به گزارش ایسنا، سیدابراهیم رئیسی 
در مراسم دانش آموختگی دانشجویان دانشگاه علوم انتظامی با بیان 
این که »صمیمانه از فرماندهان و مربیان این دانشــگاه برای تربیت 
جوانان آگاه، شــجاع، متدین، متخصص و آماده برای ایجاد، حفظ 
و ارتقا امنیت تشــکر می کنم« ادامه داد: دانشگاه محل ارزشمندی 
برای آمــوزش، پژوهش، انتقال تجربیــات، مهارت آفرینی و ارتقاء 
مهارت ها، شناخت تهدیدات معین، پیدان کردن راه کارهای مقابله 
با تهدیدهاست.وی خاطرنشان کرد: دانشگاه امام مجتبی)ع( و سایر 
دانشــگاه های نیروهای مســلح این ماموریت را دارند که در جهت 
ارتقای امنیت کشــور، آسیب ها را بشناسند و راه های برون رفت را 
دقیق بدانند.وی ادامه داد: با رهنمودهای فرمانده کل قوا نیروهای 
مســلح مومن، متدین، آگاه، زمان شــناس، مردم دوست و خودباور 
هستند. شما در دل ملت جا دارید. نیروهای مسلح همیشه مشکات 
را از پیش پای مردم بر می دارند. وجود خودشان را در مقابل تهدیدها 
سپر کرده اند. نقش شما به عنوان نیروی انتظامی نقش بسیار مهمی 
است. نقش پیش گیری از وقوع جرم، نقش مهم نظم و قانونمداری، 
نقش مهم شناسایی جرائم ســازمان یافته، نقش مقابله با جرائم و 
آسیب های اجتماعی. در انجام این ماموریت های خطیر سه اصل و 
اساسی تدبیر و عقانیت، مهربانی و اقتدار وجود دارد.رییس جمهور 
اظهار کــرد: عقانیت به معنای ترس یا محافظه کاری نیســت به 
معنای دقیق عمل کردن و شناخت دشمن و اقدام متناسب است. 
مردم شــهر و روستا باید نیروی انتظامی را در مقابل آسیب ها  پناه 
خود بدانند. نیروی انتظامی باید در مقابل تبهکاران و مجرمان باید 
با اقتدار ظاهر شود. نیروی کارآزموده شجاع آگاه مجرب و دلداده به 
خدا داریم که همواره در سنگرها حضور دارند و شرایط و وضعیت 
را رصد می کنند و هرگز دچار غفلت نمی شــوند تا دشمن از غفلت 
آنان سوءاستفاده کنند.رییســی تقویت بنیه دفاعی کشور را مهم 
دانســت و افزود: سه عنصر قدرت دفاعی، ثبات اقتصادی و توانایی 
فرهنگی در تقویت بنیه دفاعی کشــور اهمیت دارد.رییس جمهور 
ابزار کار را رمز کار نیروی انتظامی دانست و اظهار کرد: علم، ایمان، 
توانایی، دانش را دارید اما داشــتن ابزار مناسب بسیار اهمیت دارد. 
دولت تاکید دارد که در فراجا کمک کند تا هم دانش و هم ابزار کار 
نیروی انتظامی مهیا باشــد. مساعدت با نیروی انتظامی در دستور 
کار دولت اســت چون فرمانده کل قوا دستور داده اند.وی ادامه داد: 
مردم با وجود همه تحریم ها و تهدیدها نیاز دارند تا با آرامش زندگی 
کنند. آرامش پیر و جوان و همه آحاد کشور در سایه امنیت موجب 
رشد و پیشرفت می شود. دشمن فتنه گری و کارشکنی می کند اما 

ملت اراده کرده مســیر پیشــرفت را با اراده ادامه دهد. در جنگ 
اراده ها تاکنون اراده ملت ایران پیروز بوده اســت. تجربه نشان داده 
در ۴۵ سال گذشته مردم و نیروهای مسلح با اعتماد به نفس و اتکا 
بــه خدا در میدان های مختلف پیروز بوده انــد.وی ادامه داد: ما در 
عرصه های مختلف خواســتیم و توانستیم اما دشمن خواست ولی 
نتوانست. مردم وظیفه شــناس در همه عرصه ها حضور دارند. دنیا 
حضــور مردم را در ۲۲ بهمن و پــای صندوق های رای و در کمک 

به نیروهای مســلح دید. نقش مردم، نقش برجسته ای است. مردم 
در کشــور ما اراده کرده و تصمیم می گیرنــد. از همینجا ازحضور 
پرشور و باشکوه مردم در انتخابات تشکر می کنم.رییس جمهور ادامه 
داد: دشــمن می داند مهمترین مولفه اقتدار و قدرت ما، ملت است. 
نیروهای مســلح ایران در دل مردم جا دارند. امروز مردم به نیروی 
انتظامی و سایر نیروهای مسلح عشق می ورزند در عوض منفورترین 
ارتش و نیروی مســلح در دنیا، ارتش و نیروی مسلح آمریکاست. 

دنیا با همه وجود از رژیم صهیونیســتی و نیروهای مسلح آمریکا و 
نیروهای تحت حمایت آنان با همه وجود متنفر است.رییسی ادامه 
داد: یقین دارم وعده الهی که تاکنون برای ملت ایران قابل مشاهده 
اســت، نصرت و پیروزی در همه صحنه ها را شــاهد خواهیم بود. 
مقاومت جانانه ملت فلسطین به نابودی رژیم صهیونیستی منجر و 

پیروزی فلسطینان منجر خواهد شد.

رییس جمهور با اشاره به مذاکرات صورت گرفته در نشست هیات های عالی رتبه ایران و الجزایر گفت: مسئولان عالی ایران و الجزایر مصمم به توسعه روابط 
اقتصادی و تجاری در کنار توســعه روابط سیاسی هســتند.به گزارش خبرگزاری مهر، حجت الاسام سید ابراهیم رئیسی در نشست مطبوعاتی مشترک با 
»عبدالمجید تبون« رئیس جمهور الجزایر، ضمن تبریک برگزاری موفق هفتمین اجاس مجمع سران کشورهای صادرکننده گاز به دولت این کشور، روابط ایران و الجزایر را فراتر از روابط سیاسی و برآمده 
از پیوندهای عمیق دینی، فرهنگی و تمدنی دانست.رئیسی در ادامه با ادای احترام به مقام شهدای مبارزه با استعمار الجزایر گفت: برای همه مجاهدان شهیدی که با استقامت، بردباری و وفاداری به اسام و 
وطن در مقابل استعمارگران ایستادگی کردند، احترام قائلیم و به ارواح پاک آنان درود می فرستیم.رئیسی با اشاره به مواضع مشترک سیاسی ایران و الجزایر به ویژه در دفاع از حقوق مردم مظلوم فلسطین 
و ضدیت با جنایتگری و اشغالگری رژیم صهیونیستی، گفت: آنچه امروز در غزه می گذرد نسل کشی و جنایت جنگی است و ریشه این جنایت به تاریخ ۷۵ ساله اشغالگری صهیونیست ها باز می گردد.رئیس 
جمهور با تمجید از مقاومت ستودنی مردان و زنان فلسطینی، حمایت سیاسی، مالی، تسلیحاتی و رسانه ای آمریکا از جنایتگری صهیونیست ها را از مقاطع ننگین تاریخ بشری دانست و ضمن انتقاد از انفعال 

و بی عملی سازمان های بین المللی مدعی حقوق بشر گفت: امروز دست آمریکا و برخی کشورهای غربی حامی رژیم صهیونیستی به خون مردم بی گناه و مظلوم غزه آلوده است.

رئیس جمهور در پیامی، انتخاب محمد شهباز شریف را به عنوان نخست وزیر جدید پاکستان 
تبریک گفت.به گزارش خبرگزاری مهر، حجت الاسام سید ابراهیم رئیسی در پیامی با 
تبریک انتخاب محمد شهباز شریف به نخست وزیری پاکستان، ابراز اطمینان کرد که دو 
کشور در پرتو پیوندهای عمیق تاریخی و فرهنگی با تاش بیشتری در مسیر تقویت و 
گسترش همکاری ها گام برخواهند داشت تا به سطح مطلوب و شایسته روابط برای دو ملت 
بزرگ ایران و پاکستان دست یابند.رئیسی تاکید کرد که جمهوری اسامی ایران در چارچوب 
سیاست همیشگی خود برای تقویت و تعمیق تمامی ابعاد مناسبات دوجانبه با کشور برادر 

و همسایه جمهوری اسامی پاکستان آمادگی کامل دارد.رئیس جمهور ابراز امیدواری کرد دولت جدید این کشور در جهت رشد و شکوفایی پاکستان گام برداشته و از خداوند متعال موفقیت 
دولت جدید و سعادت و بهروزی ملت شریف پاکستان را مسئلت کرد.

رییسی در نشست مشترک مطبوعاتی با همتای الجزایری؛

مسوولان مصمم به ایران و الجزایر مصمم به توسعه روابط اقتصادی 
هستند

با صدور پیامی؛

رییسی انتخاب نخست وزیر جدید پاکستان 
را تبریک گفت
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گزیده خبر

بانک مرکزی اعلام کرد

پرداخت ۲۷ همت تسهیلات کمک 
ودیعه مسکن توسط شبکه بانکی

از تیرماه ســال ۱۴۰۱ تاکنون حدود ۲۷ هزار میلیارد تومان تسهیلات ودیعه 
مسکن با هدف تنظیم بازار اجاره مسکن و حمایت از مستاجرین به ۳۹۳ هزار 
و ۸۵۰ نفر از متقاضیان توســط شــبکه بانکی پرداخت شده است.به گزارش 
ایســنا، طی این مــدت از مجموع ۴۵۴ هزار و ۶۰۱ متقاضی معرفی شــده از 
طریق سامانه وزارت راه و شهرسازی به بانک های عامل برای دریافت تسهیلات 
کمک ودیعه مســکن از محل منابع ماده )۴( قانون جهش تولید مســکن که 
نســبت به تشکیل پرونده اقدام کرده اند، تعداد ۳۹۳.۸۵۰ هزار فقره تسهیلات 
به مبلغ ۲۶۹ هزار میلیارد ریال پرداخت شــده و الباقی متقاضیان نیز )تعداد 
۶۰ هزار و ۷۵۱ نفر( در حال ســپری کردن فرآیند تشــکیل پرونده می باشند 
تا درصورت واجد الشرایط بودن نســبت به دریافت تسهیلات اقدام کنند.این 
گزارش حاکی اســت، طی ســال های ۱۳۹۹ و ۱۴۰۰ نیز مجموعاً ۴۵۴.۳۵۸ 
متقاضــی به مبلغ ۱۳۸ هزار میلیارد ریال موفق به دریافت تســهیلات کمک 
ودیعه مسکن  از محل منابع مالی اختصاص یافته به ستاد ملی مقابله با کرونا 
شدند.  گفتنی است تسهیلات کمک ودیعه مسکن در قالب قانون جهش تولید 
مسکن به متقاضیان واجد الشــرایط معرفی شده از طریق سامانه وزارت راه و 
شهرسازی که دارای اجاره  نامه رســمی یا اجاره  نامه ثبت شده در سامانه ثبت 
معاملات املاک و مستغلات )دارای کد رهگیری( می باشند پرداخت می شود.

بر این اساس، متقاضیان دریافت این تسهیلات باید با مراجعه به سامانه وزارت 
راه و شهرسازی و ارائه اجاره نامه دارای کدرهگیری  رسمی حداکثر ۶ ماه قبل 
از ثبت درخواست، نسبت به ثبت  نام اقدام کنند. پالایش اولیه متقاضیان بابت 
بررسی مالکیت مسکن متقاضی در وزارت راه و شهرسازی انجام شده و واجدین 
شرایط اولیه پس از دریافت پیامک تایید نسبت به انتخاب بانک و شعبه اقدام 
می کنند.  بانک یا موسسه اعتباری غیر بانکی نیز موظف است قبل از پرداخت 
تســهیلات نسبت به اخذ استعلام از سامانه سمات بانک مرکزی بابت عدم دارا 
بودن تسهیلات جاری در بخش مسکن شامل تسهیلات ساخت، خرید، جعاله 
و ودیعه مســکن برای متقاضی و همسر ایشــان اقدام و درصورت مثبت بودن 
این اســتعلام نسبت به رد درخواست متقاضی در ســامانه با ذکر دلیل اقدام 
کند.  لازم به ذکر اســت متقاضی می بایســت متاهل بوده و چنانچه متقاضی 
مجرد باشد در خصوص زنان بایستی بالای ۳۵ سال سن و در خصوص مردان 
بالای ۴۵ سال سن داشته باشند. لذا متقاضیان پس از بررسی در صورت واجد 
الشرایط بودن از تسهیلات مزبور بهره مند خواهند شد.گفتنی است در راستای 
تنظیم بازار اجاره مســکن و حمایت از مستاجرین، موضوع اعطای تسهیلات 
کمک ودیعه مسکن در جلسه ۳۱ خردا ۱۴۰۱ شورای پول و اعتبار مطرح و با  
اعطای تسهیلات کمک ودیعه مسکن با نرخ مصوب شورای پول و اعتبار، دوره 
بازپرداخت حداکثر ۵ ســال، در سقف های فردی ۱۰۰۰، ۷۰۰ و ۴۰۰ میلیون 
ریال به ترتیب در تهران، کلانشــهرها و ســایر مناطق شهری و از محل منابع 
بانکی موضوع ماده )۴( قانون جهش تولید مســکن )در سقف کلی ۴۰۰ هزار 
میلیارد ریال در سال ۱۴۰۱( موافقت کرد.  همچنین به منظور تاثیرگذاری بهتر 
این تســهیلات حسب تصمیمات متخذه در شورای پول و اعتبار تاریخ ۲۸ آذر 
۱۴۰۲ مقرر شد: سقف کلی تسهیلات کمک ودیعه مسکن از محل منابع بانکی 
موضوع ماده )۴( قانون جهش تولید مسکن به مبلغ ۸۰۰ هزار میلیارد ریال و 
همچنین ســقف فردی تسهیلات ودیعه مسکن در شهر تهران از یک میلیارد 
ریال به دومیلیارد ریال، در مراکز  استان ها از ۷۰۰ میلیون ریال به یک میلیارد 
و پانصد میلیون ریال و در سایر شهرها از ۴۰۰ میلیون ریال به یک میلیارد ریال 
افزایش یافت. ضمن اینکه تسهیلات ودیعه مسکن در روستاها که پیش از این 
تعریف نشده بود، به مبلغ ۴۰۰ میلیون ریال تعیین شد.بنا بر اعلام بانک مرکزی 
لازم به ذکر اســت بخشنامه اعطای تسهیلات کمک ودیعه مسکن به ۲۰ بانک 
عامل ملت، ملی، مســکن، صادرات، رفاه کارگران، سپه، تجارت، شهر، سامان، 
پاسارگاد، خاورمیانه، پارسیان، سینا، کارآفرین، آینده، گردشگری، اقتصادنوین، 
ایران زمین، پست بانک و موسسه اعتباری ملل ابلاغ شد.در همین راستا بانک 
مرکزی با همکاری وزارت راه و شهرسازی به منظور تسریع در اعطای تسهیلات 
مزبور و رفع ابهامات بانک های عامل در اعطای تسهیلات یادشده، دستورالعمل 
اجرایی تسهیلات مذکور را پس از پیگیری های مکرر از وزارت راه و شهرسازی و 

برگزاری جلسات کارشناسی تهیه و به بانک های عامل ابلاغ کرد.

تحقق ۱۷۰۰ میلیارد تومان قرارداد در ۴۱ رویداد فناورانه صندوق نوآوری

آخرین وضعیت مصرف آب در تهران

معاون توســعه صندوق نوآوری و شــکوفایی حجم فروش شرکت های 
دانش بنیان را تا پایان سال گذشته، ۴۳۵ میلیارد تومان ذکر کرد و گفت: 
ســرمایه اولیه صندوق، ۳۱۰۹ میلیارد تومان است که ۵۵ هزار میلیارد 
تومان خدمات مالی ارائه شــده اســت.به گزارش ایسنا، دکتر سیاوش 
ملکی فر در رویداد تبادل فناوری در صنعت دریایی که صبح امروز دوشنبه 
در محل صندوق نوآوری و شکوفایی در حال برگزاری است، این صندوق 
را حاصل تصویب قانون حمایت از شرکت های دانش بنیان دانست و افزود: 
طبق ماده ۵ قانون حمایت از شرکت های دانش بنیان مصوب سال ۸۹ این 
صندوق با هدف کمک به تجاری سازی نوآوری ها و اختراعات و کاربردی 
کردن دانش های فنی تشکیل شده است.وی صندوق نوآوری را یک نهاد 
عمومــی هیات امنایی تحت نظر رئیس جمهور دانســت و اظهار کرد: با 
گذشت ۱۰ سال از اجرای قانون حمایت از شرکت های دانش بنیان امروز 
ما صاحب ۱۰ هزار شــرکت دانش بنیان هستیم که عمده آنها در حوزه 
برق، الکترونیک و فناوری اطلاعات فعال هستند. ملکی فر حجم فروش 
این شــرکت ها را تا پایان سال گذشــته، ۴۳۵ میلیارد تومان ذکر کرد و 
یادآور شد: در این شرکت ها ۳۰۰ هزار اشتغال ایجاد شده که عمده آنها 
از میان دانش آموختگان دانشگاه ها هستند.معاون توسعه صندوق نوآوری 
و شکوفایی خاطر نشــان کرد: در این صندوق ۷۹ خدمت در حوزه های 
تســهیلات، ضمانت نامه، سرمایه گذاری و توانمندسازی ارائه می شود. در 
حوزه ســرمایه گذاری ۷ مدل خدمات، در حوزه ضمانت نامه ۷ مدل و در 
حوزه تسهیلات ۲۰ مدل خدمت به شرکت های دانش بنیان ارائه می شود.

وی تاکیدکرد: این خدمات در شــرایطی است که سرمایه اولیه صندوق 
۳۱۰۹ میلیارد تومان است که ۵۵ هزار میلیارد تومان خدمات مالی ارائه 
شده است.ملکی فر، حمایت و پشتیبانی از تحقق سهم ۷ درصدی اقتصاد 
دانش بنیان از GDP را از اهداف راهبردی این صندوق دانست و ادامه داد: 
در این راستا تحقق ۵۰۰ هزار شــغل در راستای این راهبرد بوده است 
و همچنین برگزاری رویدادهای فناورانه را در دســتور کار قرار دادیم و 
تاکنون ۴۱ رویداد برگزار شده و حال حاضر ۵ میلیارد تومان تفاهم نامه 
به امضا رسیده اســت که از این میزان ۱۷۰۰ میلیارد تومان آن تبدیل 
به قرارداد شــده اســت.به گفته وی، این قراردادها در حوزه هایی چون 

فولاد، صنایع معدنی و شــهری بوده است.معاون توسعه صندوق نوآوری 
و شــکوفایی، اضافه کرد: ما مشاهده کردیم که از یک رو صنایع آشنایی 
با شرکت های دانش بنیان ندارند و از سوی دیگر دانش بنیان ها دستشان 

به بخش های صنعتی نمی رسد و برگزاری این رویدادها در راستای ایجاد 
ارتباط میان این دو گروه بوده است.ملکی فر، چهل و دومین رویداد این 
صنــدوق را در حوزه صنایع دریایی عنوان کرد و گفت: در رویداد امروز، 

۲۷ شــرکت دانش بنیان، ۹ شرکت فناور و یک شتابدهنده تخصصی در 
حوزه صنایع دریایی حضور دارند.

ســخنگوی صنعت آب با بیان اینکه حل مسئله آب تهران یک اقدام بسیار سخت و 
پیچیده است، گفت: در روزهای سرد و بارانی نباید مصرف آب این مقدار زیاد باشد و 
نیاز است که شهروندان در این زمینه به مسئولان کمک کنند.به گزارش ایسنا، عیسی 
بزرگ زاده - ســخنگوی صنعت آب کشور - در گفت وگویی تلویزیونی درباره وضعیت 
مصرف آب در تهران اظهار کرد: صحبت از تهران یعنی شــهری که منابع آب استان 
البرز، بخشی از استان قزوین، ورامین، بومهن و رودهن را تأمین می کند؛ یعنی از یک 
شــهر ۱۸ میلیونی حرف می زنیم.بزرگ زاده با بیان اینکه در واقع ما همه جا نیاز به 
رجوع به مردم داریم ولی سهم مسئولان نیز در جای خود باقی و مهم است که باید 
تدابیر درســتی به کاربندند، گفت: تاکنون نیز در این خصوص تدابیر موفقیت آمیزی 
توســط شرکت آبفا و شرکت آب منطقه ای اتخاذ شده است.سخنگوی صنعت آب در 
واکنش به آمارهای منتشر شده از رتبه ایران در زمینه فرونشست زمین تصریح کرد: 
واقعیت این اســت که با آب به ویژه با آب  زیرزمینی در چند دهه گذشــته مهربان 
نبوده ایم و برداشــت های فراوانی از آب های زیرزمینی انجام شده که هرچند اهداف 
خوبی مانند ایجاد شغل و تأمین آب برای مردم داشته اما منجر به ایجاد ناترازی بین 
قدرت تأمین آب چه در بخش آب ســطحی و چــه در بخش آب زیرزمینی و میزان 

مصرف در بخش کشــاورزی و سایر بخش ها شده اســت.بزرگ زاده با تأکید بر اینکه 
فرونشست مسئله جدی پایداری زیست بوم ایران است، بیان کرد: فرونشست پدیده ای 
است که طی سالیان متمادی ایجاد می شود و اثر آن نقطه به نقطه متفاوت است.وی 
رفع ناترازی را مهم ترین دغدغه امروز کشــور خواند و افزود: همه توان وزارت نیرو و 
بخش آب صرف رفع این ناترازی شده است. آقای رئیس جمهور نیز در این خصوص 
دســتورات واضحی در شــورای  عالی آب دادند و نقشه راه آب کشور در پاسخ به رفع 
این ناترازی تدوین شــده است.ســخنگوی صنعت آب کشور یادآور شد: در خصوص 
مدیریت مصرف در بخش کشاورزی نیز تیرماه سال جاری، سند امنیت غذایی تصویب 
و توســط رئیس جمهور ابلاغ شد که طبق برنامه وزارت جهاد کشاورزی در این سند 
مصرف آب در بخش کشــاورزی تا سال ۱۴۱۱ باید به ۵۱ میلیارد متر مکعب برسد.

بزرگ زاده گفت: ما از ظرفیت برنامه هفتم و ظرفیت های دیگر نیز برای استانداردسازی 
مصرف آب برخی از تجهیزات پرمصرف مانند کولرهای آبی و ماشین های ظرفشویی و 
رختشویی نیز استفاده خواهیم کرد تا این وسایل دارای استانداردهای اجباری شوند 
و مواد قانونی تصویب شــده تا به کمک وزارت محترم ســمت این برنامه ها عملی و 

محقق شود.

افزایش ۱۰۰ هزار بشکه ای ظرفیت 
پالایشی پالایشگاه آبادان

مدیرعامل پالایشــگاه نفت آبادان از افزایش ۱۰۰ هزار بشکه ای ظرفیت پالایش این پالایشگاه خبر داد.به 
گزارش ایســنا، حکیم قیم گفت: ظرفیت پالایشــگاه ۴۰۰ هزار بشکه ای آبادان امروز با افزایش ۱۰۰ هزار 
بشکه ای طی دو سال گذشته از فعالیت دولت سیزدهم، به ظرفیت ۵۰۰ هزار بشکه در روز رسیده است.وی 
با اشــاره به تصویب بودجه ۱۴۰۳ برای اجرای طرح های توسعه ای پالایشگاه آبادان در آینده ای نزدیک، از 
آمادگی این واحد صنعتی برای تبدیل  شدن به پالایشگاهی پیشرو و رسیدن به ظرفیت ۶۳۰ هزار بشکه تا 
پایان دولت سیزدهم در سال ۱۴۰۴ خبر داد.مدیرعامل شرکت پالایش نفت آبادان با بیان اینکه پالایشگاه 
نفت آبادان به دنبال تبدیل  شدن به بزرگ ترین پالایشگاه منطقه است، بیان کرد: اجرایی شدن این موضوع 
با صرف حداقل هزینه و در کمترین زمان، عمل کردن به شــعار »ما می توانیم« است.قیم توجه به جامعه 
پیرامونی هم زمان با پیشــرفت داخلی این پالایشگاه را نیز از نکات قابل توجه در حوزه مسؤلیت اجتماعی 
اعلام کرد و گفت: شــرکت پالایش نفت آبادان آمادگی دارد در پروژه مشترک سازمان منطقه آزاد اروند و 
دانشــگاه تهران مشــارکت کند، چرا که اعتقاد دارد هر آنچه نیاز است، از تخصص، علم  و فناوری و هنر را 
داراســت.وی به همکاری های شرکت پالایش نفت آبادان با کشور عراق و تمایل شهروندان آن کشور برای 

ادامه تحصیل در ایران اشاره کرد و آماده سازی زمینه برای حضور آنان را یک ضرورت دانست.

قیمت طلا امروز، دوشنبه )۴ مارس( به بالاترین حد دو ماه اخیر رسید، پس از آن که داده های اقتصادی ضعیف 
ایالات متحده در هفته گذشته امیدها را برای کاهش نرخ بهره فدرال رزرو در ژوئن افزایش داد و باعث کاهش دلار 
و بازده خزانه داری شد.به گزارش ایسنا، طلا پس از رسیدن به ۲۰۸۸ دلار و ۱۹ سنت در روز جمعه و پیش از 
تعطیلی بازار، ۰.۲ درصد کاهش یافت و به ۲۰۸۰ دلار و ۹ سنت در هر اونس رسید. قیمت طلای آمریکا با ۰.۳ 
درصد کاهش به ۲۰۸۸ دلار و ۶۰ سنت رسید.شاخص بازدهی خزانه داری ۱۰ ساله ایالات متحده و شاخص دلار 
آمریکا در روز جمعه پس از اینکه داده ها نشان داد که تولید ایالات متحده در فوریه افت بیشتری کرد و هزینه های 
ساخت وساز به طرز شگفت انگیزی در ژانویه کاهش یافت، عقب نشینی کردند. ضعیف تر شدن دلار آمریکا باعث 
می شــود طلا برای سایر دارندگان ارز ارزان تر شود، در حالی که بازده اوراق قرضه پایین هزینه فرصت نگهداری 
شمش های بدون بازده را کاهش می دهد.مجموعه دیگری از داده ها نشان داد که افزایش سالانه تورم ایالات متحده 
در ژانویه کمترین میزان در حدود سه سال اخیر بوده است و کاهش نرخ بهره در ماه ژوئن از سوی فدرال رزرو 
را حفظ کرده است. نرخ های بهره پایین جذابیت شمش های بدون بازده را افزایش می دهد. گزارش اشتغال فوریه 
انتشار مهم بعدی اقتصادی ایالات متحده خواهد بود که در روز جمعه منتشر می شود.بر اساس گزارش رویترز، در 
بازار ســایر فلزات ارزشمند، پلاتین ۰.۳ درصد کاهش یافت و به ۸۸۴.۱۵ دلار در هر اونس رسید و پالادیوم در 

۹۵۷.۸۸ دلار ثابت ماند، در حالی که نقره با ۰.۶ درصد کاهش به ۲۳.۰۲ دلار رسید.

بیت کوین به رشد خود ادامه داد و به ۶۴ هزار دلار رسید.به گزارش ایسنا، بیت کوین سود خود را بیشتر کرد و قیمت آن برای اولین بار از نوامبر 
سال ۲۰۲۱ به ۶۴ هزار دلار رسید و به دنبال روند سرمایه گذاری ثبت شده است که پس از شروع معاملات صندوق های قابل معامله در بورس 
)ETF( آغاز شد.به نقل از مارکت، بیت کوین در ساعت هفت و ۴۸ دقیقه بعد از ظهر به وقت شرقی،  یک و ۴۸ دقیقه بامداد به وقت اروپا، ۰.۵۲ 
درصد افزایش یافت و به قیمت ۶۳ هزار و ۴۳۶.۶۴ دلار فروخته شد. اتریوم ۱.۰۳ درصد کاهش یافت و به ۳۴۵۳.۹۶ دلار رسید.مجموع ارزش 
بازار جهانی ارزهای دیجیتال در حال حاضر ۲.۳۸ تریلیون دلار برآورد می شود که این رقم نسبت به روز قبل  ۱.۵۱ درصد بیشتر شده است. در 
حال حاضر ۵۲.۴۱ درصد کل بازار ارزهای دیجیتال در اختیار بیت کوین است که ۰.۴۹ درصد افزایش روزانه را ثبت کرده است.حجم کل بازار 
ارزهای دیجیتال در ۲۴ ساعت گذشته ۱۰۸.۹۸ میلیارد دلار است که ۲۳.۲۵ درصد افزایش داشته است. حجم کل در امور مالی غیر متمرکز 
در حال حاضر ۹.۵۴ میلیارد دلار است که ۸.۷۵ درصد از کل حجم ۲۴ ساعته بازار ارزهای دیجیتال  بوده و حجم تمام سکه های پایدار اکنون ۹۵.۹ میلیارد دلار است که ۸۷.۹۹ درصد 

از کل حجم ۲۴ ساعته بازار ارزهای دیجیتال را تشکیل می دهد.

وزیر اقتصاد گفت: اوایل دهه ۹۰ در بحث تامین مالی اسلامی فاصله کمی با کشورهای اسلامی داشتیم، در حال حاضر نیز رتبه سوم را داریم اما 
با چندین سال رکود و عقب افتادگی در ابزارها و نهادها مواجه بودیم. به گزارش ایسنا، سید احسان خاندوزی در نهمین همایش مالی اسلامی با 

محوریت توسعه صنعت مالی اسلامی با تاکید بر مهار تورم و رشد تولید اظهار کرد: از یک ماه دیگر برنامه هفتم توسعه آغاز می شود و هر چقدر در برنامه ششم از شمول برنامه و عدالت 
اقتصادی کوتاهی شــد باید در برنامه هفتم جبران شــود.وی افزود: در ابتدای دهه ۹۰ وقتی در بحث تامین مالی اســلامی، خود را با اقتصاد کشورهای اسلامی مقایسه می کردیم فاصله 
کمی بین ما و آنها وجود داشت. در حال حاضر نیز با توجه به گزارشات سال ۲۰۲۳ ایران در رتبه سوم کشورهای اسلامی قرار دارد.وزیر اقتصاد خاطرنشان کرد: با این چندین سال رکود 
سال های اخیر داشتیم که باید این عقب افتادگی در ابزارها، نهادها با تحولات و تطورات جبران شود. خاندوزی ابراز امیدواری کرد تا پایان فروردین ماه نتایج نهایی در خصوص موضوعات 

مالی اسلامی از طریق نهادهای پژوهشی کشور ارائه و در اردیبهشت ماه منتشر شود.

آخرین وضعیت بازار رمزارزها در جهان

بیت کوین رکوردی جدید زد
وزیر اقتصاد اعلام کرد

رتبه سوم ایران در تامین مالی بین کشورهای اسلامی

طلای امیدوار در اوج ماند
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از سوی محققان؛

پاشنه آشیل سرطان تخمدان 
هدف یک ترفند نانویی قرار 

گرفت

۳ فضانورد آمریکایی و ۱ روسی؛

اسپیس ایکس خدمه جدید را به 
ایستگاه فضایی اعزام کرد

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

معماری ایران!!

ازهر دری خبری !!

رونمایی فیات از 5 خودروی مفهومی و جعبه ای؛ پیش نمایش پاندا جدید

اگرچه فیات پرفروش ترین برند استلانتیس در سال ۲۰۲۳ لقب گرفت اما فاصله بسیار زیادی با فیات سال های قبل در اروپا دارد. البته ایتالیایی ها به دنبال 
بازگشــت به روزهای خوش گذشــته هستند و به همین منظور محصولات جدیدی را عرضه خواهند کرد. فیات امروز از ۵ کانسپت جعبه ای و برقی خود 
به منظور پیش نمایش خانواده محصولات پاندا رونمایی کرده اســت. اولیور فرانســوا مدیرعامل فیات در ویدئویی رسمی زبان طراحی محصولات آتی این 
خودروساز را رونمایی کرده است. در واقع محصولات جدید این برند می توان جایگزینی برای پاندای قدیمی دانست. این سوپرمینی نونوار شده در ابتدا با 
کانسپت Centoventi سال ۲۰۱۹ پیش نمایش شد و حالا با رونمایی از کانسپت جدیدی که سیتی کار نام گرفته به واقعیت نزدیک تر می شود. نسخه تولیدی 
خودروی مفهومی فیات که به عنوان مگا پاندا ذکر شده در ماه جولای امسال و هم زمان با گرامی داشت ۱۲۵ سالگی این خودروساز رونمایی خواهد شد. 
پاندای جدید با ظاهری جعبه ای در کلاس B خودروهای اروپا قرار می گیرد و بزرگ تر از مدل فعلی است. ایتالیایی ها از این خودرو به عنوان محصولی جهانی 
با قوای محرکه درون سوز و تمام برقی نام برده اند. اساساً نسل بعدی پاندا را می توان محصولی مشابه سیتروئن C۳ با برند فیات دانست. همچنین کانسپت 
موردبحث ما از پاندا چهار چرخ محرک دهه ۸۰ میلادی الهام گرفته و احتمالاً نســخه تولیدی در آینده ارتفاعی بیشــتر از سطح زمین خواهد داشت و از 

ظاهری گیراتر با تناسبات برجسته سود خواهد برد.

دیبالا: رونالدو یک قهرمان است

پیشنهاد

چهره روز

کتاب یک زندگی

 شان کانری 
شــان کانری در نوجوانی شیرفروش بود. او در 
آغاز دهه سوم زندگی خود باید بین فوتبال و 
یا بازیگــری، یکی را انتخاب می کرد. اما چون 
آغاز بیست سالگی برای فوتبال کمی دیر بود او 
بازیگری را برگزید. کانری نخستین بار در سال 
۱۹۵۴ بدون آوردن نامش در عنوان بندی فیلم 
در نقشی گذرا در یک فیلم ظاهر شد. نخستین 
فیلمی که او در ایالات متحده آمریکا بازی کرد 
داربی اوگیل و مردم کوچولو )۱۹۵۹( بود که 
او در آن، آواز خواند.]۲[شان کانری با بازی در 
فیلم مارنی )۱۹۶۴( ساخته آلفرد هیچکاک، 
تلاش کرد نشــان بدهد که بــرای نقش های 
غیــر از جیمز باند هم خوب عمل می کند. اما 
موفقیت نه چندان فیلم و عدم تناسب سبک 
بازی کانری با روش کار آلفرد هیچکاک، چنین 
اجــازه ای به او نداد. اما بازی در فیلم تپه )۱۹۶۵( چنین امکانی را برای او فراهم کرد.]۲[شــان 
کانری در فیلم سینمایی رابین و ماریان )ساخته ۱۹۷۶( در کنار آدری هپبورن، در نقش رابین 
هود بازی کرد. این اثر در سال ۲۰۱۸ به عنوان برترین اقتباس تاریخ رابین هود انتخاب شد.]۳[

از نیمــه دوم دهه ۱۹۷۰ )میلادی( تا نیمه دهه بعد، کانری در فیلم های زیادی حضور داشــت. 
اما کیفیت فیلم های او ســیری نزولی داشتند. از معدود فیلم های خوب او، پنج روز یک تابستان 
)۱۹۸۲( دیگر هرگز نگو هرگز )۱۹۸۳ در نقش جیمز باند( و مهم تر از همه، نام گل سرخ )۱۹۸۶( 
هستند. با عدم موفقیت نام گل سرخ در آمریکای شمالی، تهیه کننده ها گمان کردند که کانری 
خارج از نقش جیمز باند چندان محبوبیتی ندارد و در دوره میان سالی نمی تواند نقش های اصلی 
زیــادی بازی کند برای همین نقش های دوم را به او ســپردند. امــا موفقیت کم نظیر کانری در 
نقش های دوم، مانند جیم مالون در تسخیرناپذیران )۱۹۸۷( و پدر ایندیانا جونز در ایندیانا جونز 
و آخرین جنگ صلیبی )۱۹۸۹( نشان دادند که او همراه دار ارزش های پیرنشدنی است. او بعدها 
ستاره فیلم های شــکار برای اکتبر سرخ )۱۹۹۰(، صخره )۱۹۹۶( و تله گذاری )۱۹۹۹( شد.]۲[ 
همه فیلم های جیمز باندِ به تصویر کشــیده توســط وی جز دسته فیلم های پرفروش بوده اند و 
فیلم سینمایی تاندربال با احتساب ارزش واقعی دلار به به عنوان پرفروش ترین فیلم از مجموعه 
فیلم های جیمز باند به شــمار می رود. هری سالتزمن و آلبرت آر. براکلی تهیه کنندگان فیلم های 

باند در آغاز، کری گرانت را برای این نقش انتخاب کردند.

فرهنگ

هندوستان از شــرکت های فناوری خواسته قبل از 
عرضه عمومــی ابزارهای هوش مصنوعی غیر معتبر 
یا در حال آزمایش، تاییدیه دریافت کنند.به گزارش 
خبرگزاری مهر به نقل از رویترز، همچنین این ابزارها 
باید به دلیل احتمال ارائه پاســخ اشــتباه به سوال 
های کاربران برچســب دریافت کنند.وزارت فناوری 
اطلاعات این کشــور در یک توصیه نامه برای پلتفرم 
ها نوشــته است: استفاده از چنین ابزارهایی از جمله 
هوش مصنوعی مولد و همچنین دسترسی کاربران به 
آنها در فضای اینترنت هندوستان باید با اجازه صریح 
دولت انجام شود.توصیه نامه مذکور یک هفته پس از 
آن صادر شده که یک وزیر بلندپایه دولت هند از ابزار 
هوش مصنوعی گوگل )جمینی( برای ارائه پاســخی 
که نارندا مودی نخســت وزیر هندوستان به اجرای 
برخی سیاست های فاشیستی متهم شده، انتقاد کرد.

یک روز بعد گوگل اعلام کرد به سرعت فعالیت کرده 
تا این چالش را برطرف کند و ابزار مذکور به خصوص 
درباره رویدادها و موضوعات سیاسی، همیشه معتبر 
نیســت. راجیو چاندراســخار معاون وزیــر فناوری 
اطلاعات هند در پســتی در شبکه اجتماعی ایکس 
نوشت: ایجاد ایمنی و اعتماد از مسئولیت های قانون پلتفرم ها هستند.درهرحال در توصیه نامه مذکور از پلتفرم 
ها خواســته شده تا اطمینان حاصل کنند ابزارهای هوش مصنوعی شان یکپارچگی فرایند انتخاباتی را تهدید 
نمی کند. انتخابات هندوستان قرار است در تابستان امسال برگزار شود.این درحالی است که کشورهای سراسر 
جهان برای تصویب قوانین هوش مصنوعی با یکدیگر رقابت دارند. هندوستان نیز قوانین مربوط به شبکه های 

اجتماعی را سختگیرانه تر کرده است.

حاکمیت سایبری در خارج از کشور-۴۴۹

ابزارهای هوش مصنوعی در هند ملزم به 
دریافت مجوز شدند

info@sobh-eqtesad.ir

www.sobh-eqtesad.ir

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

کتاب یک زندگی اثری برجســته از موپاسان است که اتفاقا اولین رمان او نیز 
می باشد. رمانی که لئو تولســتوی درباره آن می نویسد: یک زندگی اثری است 
شــایان تقدیر. این رمان نه تنها بهترین رمان موپاسان است، بلکه شاید پس از 
بینوایان ویکتور هوگو بهترین رمان فرانسوی باشد.دو موپاسان ۴۳ سال زیست و 
در این مدت حدود ۳۰۰ داستان کوتاه، شش رمان، سه سفرنامه، یک مجموعه 
شعر و مجلدی حاوی چند نمایشنامه نوشت. وی در کنار استاندال، بالزاک، فلوبر 
و زولا یکی از بزرگ ترین داستان نویســان قرن نوزدهم فرانسه به شمار می رود. 
در ایران نیز موپاسان را به واسطه داستان کوتاه بیشتر می شناسند اما کتاب یک 
زندگی از جمله کتاب هایی اســت که هر خواننده می تواند با خیال راحت آن را 
بخواند و مطمئن باشــد که کتاب درخور ستایشی در دست دارد. شروع کتاب 
موپاسان با یک تغییر مهم همراه است. ژان اکنون آماده است که صومعه را ترک 
کرده و سرانجام برای همیشه  آزاد باشد به گونه ای که انگار قبل از آن هرگز دنیا 
را ندیده و زندگی نکرده اســت. آماده است که طعم خوشی هایی را بچشد که 

دیری آرزویشان را داشت. زندگی او تازه شروع شده و در پی کشف اسرار آن است.
در همین ابتدای کتاب خواننده متوجه می شود که نویسنده تاکید زیادی بر روی کمله آزادی دارد و از او نیز انتظار دارد این کلمه و مفهوم آن را در 

ذهن ژان به خوبی درک کند و مهم تر از همه بداند ژان در پی چیست. خواننده باید متوجه باشد که ژان، سرشار از زندگی است.
بارون، پدر ژان، نجیب زاده ای اســت فیلســوف مآب و آزادمنش که برای تربیت ژان بسیار وقت گذاشته و با سختگیری هرچه تمام تر به فکر آینده 
دخترش است. او دختر زیبایش را تا ۱۷ سالگی منزوی کرد تا فرزندی پاکدامن تحویل بگیرد و با اشعار حکیمانه پرورش دهد. بارون می خواست: 
»در کشتزارها و اراضی حاصلخیز، روحش را بارور کند و با مشاهده عشق پاک، عاطفه جانوران و راه و روش بی دغدغه زندگی، نادانی از وی بزداید.« 
در طرف مقابل اما زندگی چندان خوش چهره به نظر نمی رسد. در همان روزی که ژان به اصطلاح آزاد شد، هوا گرگ و میش است و باران با شدت 
و حدت می بارد. ناملایمات زندگی از همین ابتدای داستان نیز مشخص است. نویسنده نیز با تاکید بیش از اندازه به نحوی تلاش دارد خوش خیالی 
و خام بودن ژان را نشان دهد. گویی گرگی در انتظار ژان است تا وارد زندگی شود و ناملایمات را به او نشان دهد. اما شخصیت اصلی آزاد و رها 
است. به هنگام زندگی و خوشی، انسان نمی تواند دست از شادی بردارد چرا که شاید در آینده سختی پیش بیاید. سرزندگی در رفتار و منش ژان 
به وضوح دیده می شــود و نویســنده نیز از کلمات مناسب برای نشان دادن این موضوع استفاده می کند. به عنوان مثال وقتی همه از کالسه پیاده 
می شوند، او از کالسه پایین می پرد، وقتی دیگران به باران نگاه می کنند او دستش را دراز می کند تا باران را احساس کند و اگر دستش پر از آب 

شود آن را می نوشد. از همین رفتارهای ساده و کوچک به خوبی می توان عطش او براش کشف زندگی درک کرد و همراه با او هیجان زده شد.

ستاره آرژانتینی رم به ستایش از کریستیانو رونالدو پرداخت و او را یک قهرمان دانست. او مسی را هم الهام بخش بزرگ خود دانست.به گزارش ایسنا، پائولو دیبالا در فصل 
جاری نمایش بسیار خوبی در رم داشته و به نظر می رسد به روزهای اوج برگشته است.این بازیکن آرژانتینی در گفت وگویی که با روزنامه العربی الجدید داشت درباره 
موضوعات زیادی حرف زد. او ابتدا درباره کریستیانو رونالدو گفت: خوشبختانه من تجربه بازی در کنار این ستاره بزرگ را دارم. علاقه زیادی به رونالدو دارم. او یک قهرمان 
است. از رونالدو جانفشانی برای فوتبال، موفقیت و پیروزی را دیدم. او علاقه سیری ناپذیریی به پیروزی دارد و اصلا درخشش او در لیگ عربستان شگفت زده ام نکرده است.

دیبالا درباره هموطنش لیونل مسی هم گفت: همبازی شدن با مسی آرزوی دوران کودکی ام بود. او یک منبع الهام همیشگی برای من است. ما بسیار خوش شانس ایم که 
مسی را در تیم ملی آرژانتین در کنار خود داریم و البته حس خوب قهرمانی با این بازیکن در جام جهانی که برای همیشه با ما خواهد بود.

محققان با تولید نانوذراتی مسیر ورود کلسترول به این سلول های سرطان تخمدان 
را مســدود کرده و در مدل های موش آزمایشگاهی رشد تومور را ۵۰ درصد کاهش 
دادند.بــه گزارش خبرگزاری مهر، زنان مبتلا به ســرطان تخمدان در ابتدا ممکن 
است به خوبی به شیمی درمانی پاسخ دهند، اما اکثر آن ها مقاومت در برابر درمان 
را تجربه کرده و از این بیماری می میرند.اکنون دانشــمندان دانشگاه نورث وسترن، 
پاشــنه آشیل سرطان تخمدان مقاوم به شیمی درمانی را پیدا کردند، این سلول ها 
نسبت به کلسترول حساس بوده و می توان از این طریق آن ها را از بین برد.این گروه 
تحقیقاتی ابتدا نشان دادند که سلول های سرطان تخمدان مقاوم به شیمی درمانی به 
دلیل افزایش جذب کلسترول، سرشار از کلسترول هستند. آن ها نانوذرات مصنوعی 
را در این ســلول ها مســتقر کردند که در سلول های ســرطانی شبیه به کلسترول 
تشــخیص داده می شــود از این رو این سلول ها مانع از جذب کلسترول می شوند و 
مسیر ورود کلسترول به سلول سرطانی مسدود می شود.دانشمندان نشان دادند که 
کاهش کلسترول سلول های سرطانی را در مسیر مرگ سلولی قرار می دهد. درمان 
با نانوذرات رشــد تومور تخمدان را بیش از ۵۰ ٪ در سلول های انسانی و مدل های 
حیوانی کاهش می دهد.دکتر دنیلا ماتی، اســتاد پزشــکی و از محققان این پروژه 
می گوید: »بیش از ۱۸۰۰۰ زن هر سال در اثر سرطان تخمدان می میرند. پیدا کردن 
راه های جدید برای حمله به ســلول های سرطانی مقاوم بسیار مهم است.«ماتی و 
تاکستون نحوه مرگ سلول ها پس از درمان با این نانوذرات را نشان می دهند، نوعی 
مرگ ســلولی که از طریق اکسیداســیون لیپیدها در غشای سلولی انجام می شود.

ماتی گفت: »این سلول های سرطانی در برابر شکل معمولی مرگ – آپوپتوز – مقاوم 
هستند به همین دلیل شیمی درمانی نمی تواند آن ها را بکشد.«نتایج این یافته ها در 
نشــریه Advanced Science منتشر شده است. مشابه این کار پیش از این با استفاده 
از نانوذرات برای درمان لنفوم اســتفاده شده است. ماتی و تاکستون نانوذرات را در 
مدل های حیوانات آزمایش کردند. مرحله بعدی در این تحقیق، آزمایش ترکیبی از 
ذرات با شیمی درمانی سنتی و بررسی اثرات نانوذرات بر سلول های ایمنی بدن است 

که علیه سرطان می جنگند.

شرکت اســپیس ایکس  ۴ خدمه ایستگاه فضایی بین المللی را به مدار زمین برد.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از اسپیس، یک موشک فالکون ۹ اسپیس ایکس 
همــراه ۴ فضانورد ماموریــت »کروCrew (»۸-۸( در ســاعت ۳:۵۳ دقیقه به وقت 

گرینویچ امروز از پد ۳۹A مرکز فضایی کندی در کیپ کاناورال به فضا پرتاب شد.
۲ بوســتر موشک ۲.۵ دقیقه پس از پرتاب جدا شدند و حدود ۵ دقیقه بعد از آغاز 
عملیات بوستر اول در مقر فضایی کیپ کاناورال فرود آمد. این دویست و چهارمین 
فرود متوالی بوســترهای این شــرکت روی زمین است.سپس ۱۲دقیقه و ۱۵ ثانیه 
پس از پرتاب قسمت بالای موشک کپسول کرودراگون را در مدار پایین زمین آزاد 
کرد. فضانوردان ماموریت »کرو۸« که اکنون در مســیر ایستگاه فضایی بین المللی 
هســتند، متیو دومینیک )فرمانده(، مایکل بارات)خلبان( و جانت اپس )متخصص 
ماموریت( هســتند و همراه آنها الکساندر گربنکین از سازمان فضایی روسیه به فضا 
ســفر کرده است. تمامی خدمه به استثنای بارات، برای نخستین بار به فضا به فضا 
سفر می کنند.کرو۸ در حقیقت سیزدهمین ماموریت سرنشین دار اسپیس ایکس 
 Commercialدر کل و هشتمین ماموریت عملیاتی برای ناسا است که بخشی از برنامه
Crew این ســازمان فضایی به حساب می آید. این شرکت تاکنون ۵۰ نفر را به مدار 

زمین فرستاده است.
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